
 

Verslag van de bijeenkomst van Campenholt op 13 mei 2023. 

Aanwezig: Hugo Schoevaerts, voorzitter, 

Ann Peeters, Agnes Peremans, André Empereur, Ann Van Remoortel, Emile Debacker, Erik Heymans, 

Hubert Gulinck, Huub Van der Steld, Karine Empereur, Liesbeth Merckx, Louis Leten, Marcel Andries, 

Oscar Dekeyser, Stijn Simons, Paul Behets, Willy Christiaens, Wouter Vanderbist. 

Verontschuldigd: Denise Croon, Gerry Croon, Marcel Simons, Willy Sevenants 

Agenda: 

1) Goedkeuring en opvolging verslag bijeenkomst 1 april 

Correctie door Ann Peeters: de uitstap van het Davidsfonds naar de Abdij van Park vindt plaats op 14 

mei in plaats van 24 mei 

2) Uitstappen 

Voor de uitstap naar Grimbergen 21 mei komen we samen om 13u15 op het Gemeenteplein, het begin 

is om 14u aan de Liermolen. Tot nu toe zijn er 15 inschrijvingen, dus er is nog plaats en mogelijkheid 

tot inschrijving. 

3) Inventarisatie archief Sint-Sebastiaansgilde 

Deze week zijn we voor de 2e keer samen geweest en hebben we een deel van de collectie voor de 

eerste keer overschouwd. Er zijn verschillende soorten dingen aanwezig, zoals bv. fotoalbums (een 

vondst: een foto met Jan Verbesselt op bezoek aan de gilde), medailles, boekhouding, en het zijn vooral 

recente dingen. 

Een belangrijk element zijn de fiches die Camiel Croon heeft opgemaakt op basis van alle leden uit het 

ledenboek: 355 fiches in totaal, tot 1953. 

Paul heeft ze in een excel-bestand gezet om ze naast volkstelling van 1755 te leggen, om zo te zien wie 

allemaal lid was van de gilde (zo vond Paul drie rechtstreekse voorvaders). Daarna kunnen we de 

inboedels van de nalatenschap ernaast leggen (bv. een handboog, een boete als je niet naar de 

begrafenis van een collega ging, …). 

De leden waren vooral van de hogere stand (pachters), maar sommige handwerkslieden ook. Binnen 

een korte tijd zullen alle leden van de gilde dus geïdentificeerd kunnen worden. Camiel Croon heeft 

ook een kleine geschiedenis geschreven, een enorme verdienste. Nu er drie bakken bekeken zijn, 

moeten ze nog beginnen met de oudere dingen. 

 

4) 900-jarig bestaan parochie Kampenhout 



In 2026 is er ook het 70-jarig bestaan van de Pax. Ann Peeters heeft een document gekregen met de 

planning van de films, die afgespeeld werden in augustus 1957 (1e jaar) in de Pax (zie uittreksel 

hieronder). 

 

 Hugo heeft nog een paar reclamebladen met aankondigingen liggen. Nieuw was de concurrentie met 

cinema Rio in die tijd. De viering van 70 jaar Pax wil zich hier dus bij aansluiten bij 900 jaar OLV-parochie 

Kampenhout. Ook een viering rond het 200-jarig bestaan van de school is een mogelijkheid maar dat 

is pas in 2029. Een koppeling was een idee, maar is te veel en zou ook te vroeg zijn natuurlijk. 

Terloops: over drie jaar in 2026 is er ook het vijftig jarig bestaan van fusie Kampenhout (januari 1977). 

5) Werkgroep Dialect 

Op 29 april was er de eerste bijeenkomst met de heemkring en Senioka. We hebben een aantal dingen 

besproken: eerst en vooral gaan we een benaderende spelling gebruiken in plaats van de officiële 

fonetische spelling (vb. uit boek Zemst). In welke richting gaan we ons boek opstellen? Dat hangt af 

van opzet en aankondiging van het boek. Oftewel in het AN met dialecten ernaast, of omgekeerd. 

Overal beginnen ze met dialect (Paul), zouden we misschien ook best doen? En wat met extra uitleg? 

De historische context is wel belangrijk natuurlijk. Dinsdag was de vergadering bij Senioka en de 

meerderheid was voor AN naar dialect. (70%/30%) Sommigen zeggen dan dat ze een woord horen en 

dat ze het dan zouden willen opzoeken. Daar zijn we dus nog naar op zoek/in debat.  

Dan ging het over de klankopnames. Gaan we gewoon woord per woord opnemen? Of een aantal 

zinnen ? Dat was eerder een idee, aangezien de opnames anders wat overweldigend worden, want we 

zitten al aan 888 woorden. We gaan dus wat zinnen in elkaar steken met verschillende woorden. Om 

dat te ontsluiten hebben we techniekers nodig. Online zou je zowel via dialect als AN kunnen sorteren 

dus daar heb je geen probleem daarmee (Erik). We zijn daar al mee begonnen met feedback en 

herschrijven. 

Volgende datum van bijeenkomst is nog niet vastgelegd. 

Een inspiratiebron was de Facebook-pagina “Leuvens dialect” met hun rubriek woord van de dag (zie 

https://www.facebook.com/Leuvensdialect). Er wordt veel op gereageerd, vaak in dialect. En we 

hadden besproken om dat op een bepaalde manier ook te doen, om dialect terug te promoten en te 

laten kennen aan de volgende generaties, terug warm te maken om interesse te tonen. Willen we dus 

https://www.facebook.com/Leuvensdialect


ook met zo’n pagina starten. Elke week willen we dan iets posten en zo hebben we voldoende 

woorden. Dan kunnen we met regionale verschillen werken en ook wat informatie verkrijgen. 

Er zal een nieuwe facebookgroep aangemaakt worden onder het beheer van heemkring Campenholt. 

Over de verder uitwerking wordt gewacht op het advies van de werkgroep. 

Louis heeft een boek mee over dialect uit zijn geboortedorp Hechtel, een thematisch boek met thema’s 

zoals hooien, begrafenissen, varkenshouderij… Een vrij lijvig boek (12.000 woorden). Tussen Hechtel 

en Eksel loopt er een dialectgrens en daar is ook een boek over verschenen. Veel opnames zijn niet 

ontsloten, want zij waren van slechte kwaliteit. Wel in fonetisch schrift. Of we in Kampenhout in 

boekvorm gaan uitgeven, moeten we nog bekijken, want is vrij duur natuurlijk. 

In UGent zijn ze daar natuurlijk al vrij veel mee bezig, kunnen we in een later stadium eventueel 

uitnodigen voor een lezing of zo. 

Nemen we eventueel straatnamen ook mee en hun oorsprong in een project? Ook heel mooie 

verhalen. In andere gemeenten doen ze daar iets mee, zoals het plaatsen van QR-codes op de 

straatnaamborden. Dat kunnen we meenemen voor dialecten. De heemkring heeft daar ervaring mee 

met de naambordjes van beken. 

6) Houtig Erfgoed 

De kaart met de bomen waar Erik het over had in het vorig verslag, is te vinden in de app 

“Topomapviewer” van het NGI en is ook te vinden via URL: https://topomapviewer.ngi.be . 

Wanneer je op de legende klikt (het boompje), kan je via “Lijn- of puntvormige begroeiing” 

alleenstaande en merkwaardige bomen, bomenrijen en hagen waarnemen.  

Hoe accuraat dit is, weet Erik niet. 

7) Foto Roger 

“Foto Roger” De Koninck is spijtig genoeg overleden. We hebben enkele foto’s al gekregen van de 

kinderen (worden ingescand). 

Het verzamelen van foto’s is in volle ontwikkeling. Louis: reacties online kunnen enorm veel en 

enthousiast zijn, zelfs tot in de jaren vijftig. 

 

8) Vragen burgemeester/gemeente 

De bijeenkomst met de burgemeester en de RvB zal voor na 10 juni. 

9) Terugkoppeling Algemene vergadering 

De begroting en afrekening werd besproken (gezonde financiële situatie), opsomming activiteiten, 

verslag zal nog volgen in mail en website.  

Ann van Remoortel is toegetreden als nieuw lid van de Algemene Vergadering. 

10) Evaluatie Sint-Jozef tentoonstelling 

Er kwamen 541 bezoekers op vijf dagen tijd, met heel veel positieve reacties. Naar een volgende 

tentoonstelling toe was er wel een opmerking, nl. dat we de inwoners van Molenstee niet mogen 

https://topomapviewer.ngi.be/


vergeten om hen uit te nodigen, ze samen te brengen en hen te voeren naar dergelijke evenementen. 

Een idee is het om de posters op te hangen in de Glazen Zaal op 11 juni (opendeurdag Molenstee).  Dat 

is heel snel te regelen voor ons, daar al het werk reeds is gedaan. Tentoonstellingen, die niet plaats 

vinden in De Krop zelf, kunnen daar eventueel herhaald worden. Een selectie daaruit maken als er 

minder plaats is, is ook mogelijk. Ann Peeters gaat dit met Molenstee bespreken. Er is natuurlijk ook 

binnenkort de tentoonstelling van de KVLV, moeten we dan naar timing wel zien. Als de posters ook 

te bezichtigen zouden zijn tijdens de eetdagen in de Glazen Zaal dan, dan is dat handig meegenomen. 

De school van Relst heeft de tentoonstelling 125 – 150 jaar Relst niet klassikaal bezocht. Dat is spijtig 

want dat is toch lokale geschiedenis. Zo’n bezoek is niet altijd eenvoudig natuurlijk, maar al bij al toch 

spijtig. 

11) Lezing Lodewijk Schueremans door Felix 

Er zijn toch twintig man afgekomen met maar zeven inschrijvingen, in de benedenzaal van de Pax . Het 

verschil tussen inschrijvingen en eigenlijke aanwezigen is een gevolg van het digitaal inschrijven, wat 

niet iedereen kan of graag doet. Bovendien moet je op voorhand betalen terwijl niet zeker is of men 

effectief zal/kan gaan. 

12) Evaluatie Vaarhappening 

We hebben geluk gehad met het weer en er is tamelijk wat volk naar de happening gekomen; bij onze 

stand zijn toch een aantal mensen ook gepasseerd.  

13) Lezing Ellen Ogez’ Hier zijn geen Joden’ 

De lezing zal zich toespitsen op familie Michiels waar tijdens WO II twee gezinnen zijn ondergedoken 

in hun café ‘De Welkom’. Haar lezing en boekvoorstelling vindt plaats op 10 oktober in De Krop. 

De communiefoto van één van de Joodse meisjes (Margaretha Haase) van toen was te zien in 

tentoonstelling 125 jaar Sint-Jozefparochie. 

14) Tentoonstelling 100 jaar Ferm 

Gerry is de voornaamste trekker. Het gaat specifiek over KVLV Kampenhout, dus als je materiaal hebt, 

stuur het naar hem door.  Een artikel uit de jaren vijftig van de Haachtenaar heeft Hugo al naar hem 

doorgestuurd. We bezitten ook glasplaat van hun jubileum. 

Aan dochter Suzy van oud-voorzitster Leah is al hulp gevraagd, maar veel hadden ze spijtig genoeg 

niet. Bij de vorige voorzitster moeten we nog eens langsgaan. In 2026 is het 100 jaar Ferm Relst. Info 

kan gerust op website geplaatst worden onder kop ‘verenigingen’ (Erik). 

 

15) Verdienstelijk lid 

De verkiezing wordt altijd bekend gemaakt bij de voorstelling van ons jaarboek, maar is deze keer niet 

gelukt. Ons verdienstelijk lid voor 2022 is Jean-Marie Verhulst, voor het ter beschikking stellen van zijn 

foto- en postkaartencollectie, zijn artikels in het jaarboek en zijn inzet voor de heemkring. 

  



 

16) Varia 

Ann Peeters: In 2017 heeft ze een artikel over de zusters van het rusthuis geschreven en er nu nog 

reactie op gehad. Tante van iemand was zuster hier, heeft heel levensverhaal met brieven en foto’s 

doorgestuurd, iemand uit Nederland, was op onderzoek en is zo hier beland bij ons. Hij heeft een vraag 

over de gebeurtenissen in Kampenhout tijdens de WOI, de daaropvolgende Spaanse Griep en WOII. 

Waar zijn de kronieken van het Gebedshuis, waar kan ik deze bekijken? De begraafplaats overste 

Justine zoekt hij ook. Haar overlijdensakte wil hij ook terugvinden. (Dat kan vanaf nu bij ons ook na 

vijftig jaar) Zij is begraven in Sint-Niklaas. 

De mail is eerst naar gemeente gegaan, dan naar rusthuis en dan pas bij ons. We moeten rapper aan 

zulke dingen geraken en deze onderling coördineren (Huub). Want anders zijn er drie mensen mee 

bezig zonder het te weten van elkaar. 

 

Het jaarlijks etentje is na de bijeenkomst van juli. 

Kapelletjes website: 33 kapellen van Kampenhout worden vermeld. Eén van de adressen is mis. Nu Is 

dat aangepast, maar de ligging is toch ook mis, want de kapel ligt niet in Berg, maar Kampenhout. Heel 

veel fouten bij die 33 kapellen, moeten we daarvoor contact opnemen? De opzet is ook wat ongelukkig, 

want de heilige, waaraan ze gewijd zijn, staan er niet mee bij. Misschien moeten we samenkomen om 

de info bijeen te brengen en dat doorsturen? En anders eerst de info op onze website aanpassen en 

dan gewoon de link doorsturen. Er is ook een boekje geschreven door Parcum over de kapelletjes. Er 

is een tentoonstelling ook over de afbeeldingen van Jezus en er hangt een triptiek met de 

drievuldigheid in menselijke vorm, net als in Berg, wel wat later. 

Hubert: Morgen is het afscheidsconcert van Hubert Boone. 18 juni gratis concert voor 50 jaar koor 

Cantabile. 

We zouden eens iets moeten doen voor de kinderen met erfgoed (dingen als speelgoed, wat is 

erfgoed?, wat is geschiedenis?, …) echt de generatiekloof eens moeten dichten bij een leuke 

gelegenheid, een werkgroep rond oprichten? Samen eventueel met de week van de volksporten? 

Volgende bijeenkomst: zaterdag 10 juni 2023 te 10 uur in De Krop, Dorpsstraat 9b.  

Wouter Vanderbist       Hugo Schoevaerts 

Verslaggever        Voorzitter 

 
Campenholt – Heemkring Kampenhout - www.campenholt.be 
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